
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2021

z przebiegu XXXIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 19 lutego 2021 r.

od godziny 1200 do 1305 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6.   Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Wyrzysk 2020 roku, które nie wygasają z upływem roku budżetowego;

2)  przyjęcia  projektu uchwały w sprawie zasad i  trybu postępowania o udzielenie  spółkom 

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczania;

3) przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2021 roku;

4) rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały "w obronie prawdy, godności i wolności 

człowieka";
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5)  rozpatrzenia  petycji  Pana  P.S.  dotyczącej  podjęcia  uchwały  w przedmiocie  wolności,

praw człowieka i obywatela oraz gwarancji bezpieczeństwa szczepionki przeciwko COVID-19;

6)  rozpatrzenia  petycji  Pana  A.R.  dotyczącej  podjęcia  uchwały  w przedmiocie  wolności,

praw człowieka i obywatela oraz gwarancji bezpieczeństwa szczepionki przeciwko COVID-19;

7) rozpatrzenia petycji-listu otwartego pt.: "List otwarty do Prezydenta RP, Członków Rządu 

RP,  Posłów,  Senatorów,  Wójtów  i Radnych  Gmin  w Polsce  Alarm!  STOP  zabójczemu

GMO – STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!";

8)  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  Wyrzysku

za 2020 rok;

9)  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

za 2020 rok.

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

8. Wolne głosy.

      9. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. Następnie Przewodniczący 

oddał  głos  radnej  Beacie  Królik,  która  na  co  dzień  walczy  z  Covid-19,  będąc  pielęgniarką

na oddziale covidowym w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku.

Radna Beata Królik  zaapelowała do mieszkańców Gminy Wyrzysk, że SARS-CoV-2 naprawdę 

istnieje  i  nie  jest  to  zwykła  grypa.  Ona  pracując  na  oddziale  covidowym,  który  funkcjonuje

w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku od dnia 1 listopada 2020 r. przekonała się, że jest to straszna 

choroba,  a  powikłania  po  niej  prowadzą  nawet  do  śmierci.  Czekając  na  nadzieję  w  postaci 

szczepionki, radna Beata Królik apeluje do mieszkańców o zachowanie odpowiedzialności zarówno 

za  siebie,  jak  i  za  innych.  W  walce  z  koronawirusem  najważniejsze  jest  rygorystyczne 

przestrzeganie  zasad  sanitarnych  i  obowiązujących  obostrzeń.  Zaszczepienie  się  przeciw

SARS-CoV-2 nie  jest  przymusem i  każdy  może o  tym sam zdecydować,  jeśli  jednak  miałoby

to pomóc w przerwaniu pandemii, to warto spróbować, aby ponownie wrócić do normalności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman Łuka zabierając głos powiedział, że zgadza 

się i solidaryzuje ze swoją przedmówczynią. 
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Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Radny  Stefan  Wełniak  zawnioskował  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu  „Interpelacje

i zapytania radnych”. 

Przewodniczący Rady  powołując się na ustawę o samorządzie gminnym wskazał, że interpelacje

i wnioski radnych składane są na piśmie. W związku z powyższym, Przewodniczący poprosił Radcę 

Prawnego o uszczegółowienie tej kwestii. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny  powiedział,  że poprzedni stan prawny zakładał możliwość 

zadawania pytań i składania interpelacji podczas sesji. Natomiast już od kilku lat instytucja zapytań 

i interpelacji jest określona w art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi o tym,

że  interpelacje  i  zapytania  kierowane  są  na  piśmie  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej,

który  przekazuje  je  niezwłocznie  do  Pani  Burmistrz.  Pani  Burmistrz  lub  osoba  przez  Nią 

wyznaczona  jest  zobowiązana  udzielić  odpowiedzi,  nie  później  niż  w terminie  14  dni  od  dnia 

otrzymania interpelacji  lub zapytania.  Ustawa nie przewiduje wprowadzenia do porządku obrad 

punktu „Interpelacje i zapytania radnych”, a nawet jeśli złożenie takiej interpelacji czy zapytania 

miałoby miejsce podczas sesji, to i tak musi być to na piśmie do Przewodniczącego i przekazane

do Pani Burmistrz, ponieważ procedura jest jasno określona w ustawie. 

Radny  Stefan  Wełniak  konkretyzując  swój  wniosek  powiedział,  że  na  złożone  interpelacje

nie zawsze radni dostają wyczerpującą odpowiedź. Dlatego radny chciałby, aby te kwestie zostały 

dopowiedziane podczas sesji. 

Przewodniczący Rady zasugerował, że radny namawia do pewnego ominięcia prawa. Poprosił więc 

raz jeszcze Radcę Prawnego o dokładne wyjaśnienie tej sprawy. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny  wskazał, że jeśli odpowiedź na interpelację nie wyczerpuje 

danego zagadnienia, to można zwrócić się o uszczegółowienie tej odpowiedzi. Nie ma w tej sytuacji 

innego, pozaustawowego trybu. 

Przewodniczący Rady zapytał radnego Stefana Wełniaka, czy nadal podtrzymuje swój wniosek? 

Radny Stefan Wełniak odpowiedział, że tak, ponieważ przejrzał porządki obrad w innych gminach

i taki punkt ma miejsce. 
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Ireneusz Subczyński – Radca Prawny  powołując się na ustawę o samorządzie gminnym wskazał,

że  rada  może  wprowadzać  zmiany  do  porządku  obrad  bezwzględną  większością  głosów 

ustawowego  składu  radny.  Natomiast  ustawa  nie  przewiduje  występowania  z  interpelacjami 

podczas sesji. Radny złożył formalny wniosek, więc zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 

gminnym, rada zadecyduje o przyjęciu lub odrzuceniu tego wniosku. 

Przewodniczący Rady  poprosił  radnego Stefana Wełniaka o skonkretyzowanie swojego wniosku

i dostarczenie go na piśmie, aby rada dokładnie zrozumiała treść wniosku.

O godz. 12:15 Przewodniczący obrad ogłosił 5 min. przerwy. 

O godz. 12:20 wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radny Stefan Wełniak wycofał swój wniosek.

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionych protokołów.

W związku  z  brakiem uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XXXI sesji, która odbyła się 23 grudnia 2020 r. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  protokołu  z  XXXII  sesji,

która odbyła się 19 stycznia 2021 r. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poinformowała,  że  niniejsze  sprawozdanie  było 

poddawane analizie na posiedzeniach komisji, ale korzystając z okazji przekaże kilka informacji 

mieszkańcom. Według stanu na dzień 19 lutego 2021 r.,  Gmina Wyrzysk złożyła 10 wniosków

na  dofinansowanie  w  ramach  różnych  naborów  i  konkursów  finansowanych  ze  środków 

zewnętrznych. Koszt całkowity tych projektów wynosi 14.542.112,33 zł, z czego Gmina wnioskuje 

o  dofinansowanie  w  wysokości  11.130.876,00  zł.  Złożony  zostały  wniosek  do  Wojewody 

Wielkopolskiego  o  dofinansowanie  projektu  w  ramach  Funduszu  Dróg  Samorządowych

na  przebudowę  ul.  Przemysłowej  w  Osieku  nad  Notecią,  na  kwotę  80%  tej  inwestycji,

czyli ok. 2 mln 500 tys. zł. Gmina planuje również zadania dotyczące budowy i przebudowy dróg 

dojazdowych  do  gruntów  rolnych.  Złożony  został  wniosek  do  Urzędu  Marszałkowskiego 

Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu w ramach prowadzonego naboru na realizację zadania 

pn. „Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Polanowie i Wyrzysku ul. Leśna”, na kwotę 

96.750,00 zł.  Trzeci  fundusz,  na jaki  zostały złożone wnioski,  to  Rządowy Fundusz Inwestycji 

Lokalnych. W ramach tego funduszu Gmina złożyła trzy wnioski, na łączną kwotę 3.700.000,00 zł. 

Wnioski dotyczą następujących inwestycji: Gminnego Centrum Społeczno-Kluturalnego w Osieku 

nad  Notecią,  na  kwotę  1.500.000,00  zł;  termomodernizacji  Szkoły  Podstawowej  w  Osieku

nad Notecią, na kwotę 1.500.000,00 zł; przedłużenia ul. Leśnej do drogi powiatowej w Polanowie, 

na  kwotę  700.000,00  zł.  Kolejny  Rządowy  Fundusz  Inwestycji  Lokalnych  na  tereny 

popegeerowskie, na który Gmina złożyła również trzy wnioski, na łączną kwotę 4.800.000,00 zł.  

Pierwszy wniosek dotyczy przebudowy dróg gminnych w Osieku nad Notecią: ul. 11 Listopada,

ul. 3 Maja i ul.  Jasna, na kwotę 2.500.000,00 zł.  Drugi wniosek dotyczy przebudowy świetlicy 

wiejskiej  w Bąkowie,  koszt  całkowity  inwestycji  800.000,00 zł,  a  koszt  dotacji  700.000,00 zł.  

Trzeci  wniosek  dotyczy  budowy  drogi  gminnej  w  Rudzie,  gdzie  koszt  całkowity  inwestycji

to 1.700.000,00 zł, a Gmina wnioskuje o dotację w wysokości 1.500.000,00 zł. W lutym br. Gmina 

złożyła również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu 
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w ramach programu „szatnia na medal”, na przebudowę zaplecza szatniowo-sanitarnego przy hali 

sportowej  w  Wyrzysku,  koszt  całkowity  inwestycji  ok.  143.000,00  zł,  wnioskowana  dotacja 

70.000,00 zł. Ponadto, Gmina Wyrzysk zgłosiła sołectwo Polanowo do konkursu „Fundusz Sołecki 

–  Najlepsza  Inwestycja”  z  projektem  realizowanym  w  2020  r.,  jakim  był  remont  świetlicy

w Polanowie,  jako najlepszą  inicjatywę w ubiegłym roku.  W ramach programu „Wielkopolska 

Odnowa  Wsi”  Gmina  będzie  składać  trzy  wnioski  o  dofinansowanie  na  maksymalną  kwotę 

50.000,00 zł  na jeden wniosek. Dotyczy to konkursu „Pięknieje  Wielkopolska Wieś”.  Pierwszy 

wniosek, jaki będzie złożony, dotyczy sołectwa Osiek nad Notecią – budowa wiaty rekreacyjnej

i terenów rekreacyjnych przy tej wiacie. Drugi wniosek dla sołectwa Glesno – budowa placu zabaw 

wraz  z  miejscem  do  integracji  mieszkańców,  grillem  i  stołem  biesiadnym.  Trzeci  wniosek

dla  sołectwa Kosztowo – zaprojektowanie  i  przebudowa kładki  oraz  miejsc dojścia  przez  park

do Szkoły Podstawowej w Kosztowie. Gmina działa i przygotowuje wszystkie możliwe wnioski

do pozyskania funduszy zewnętrznych. Pani Burmistrz wyraziła nadzieję, że uda się zrealizować 

wszystkie  inwestycje,  a  to  zależy  od  uzyskania  akcesów  odpowiednich  instytucji.  Kończąc,

Pani Burmistrz podziękowała pracownikom za zaangażowanie. 

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  2

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad. 6 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Wyrzysk 2020 roku, które nie wygasają z upływem roku budżetowego;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
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Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/289/2021,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

2) przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania o udzielenie spółkom 

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczania;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do projektu 

uchwały, informując, że niniejsza autopoprawka była omawiana przez Panią Kierownik Referatu 

Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa, na posiedzeniu komisji w dniu 16 lutego 

2021 r. Autopoprawka dotyczy załącznika do przedmiotowej uchwały, poprzez wykreślenie treści 

§8, w związku z czym dotychczasowy §9 otrzymuje oznaczenie §8, §10 otrzymuje oznaczenie §9, 

§11 otrzymuje oznaczenie §10.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały wraz z autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/290/2021,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2021 roku;

Nie podjęto dyskusji.
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/291/2021,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4) rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały "w obronie prawdy, godności i wolności 

człowieka";

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały i uznaniem petycji za bezzasadną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/292/2021,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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5) rozpatrzenia petycji Pana P.S. dotyczącej podjęcia uchwały w przedmiocie wolności, praw 

człowieka i obywatela oraz gwarancji bezpieczeństwa szczepionki przeciwko COVID-19;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały i uznaniem petycji za bezzasadną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/293/2021,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

6) rozpatrzenia petycji Pana A.R. dotyczącej podjęcia uchwały w przedmiocie wolności, praw 

człowieka i obywatela oraz gwarancji bezpieczeństwa szczepionki przeciwko COVID-19;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały i uznaniem petycji za bezzasadną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
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Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/294/2021,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

7) rozpatrzenia petycji-listu otwartego pt.: "List otwarty do Prezydenta RP, Członków Rządu 

RP, Posłów, Senatorów, Wójtów i Radnych Gmin w Polsce Alarm! STOP zabójczemu GMO - 

STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!";

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały i uznaniem petycji za bezzasadną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/295/2021,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w Wyrzysku za 

2020 rok;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały.

10



W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/296/2021,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

9) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 

2020 rok.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 16 lutego 2021 r.

W  związku  z  brakiem  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 

projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIII/297/2021,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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Ad.7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Nie podjęto dyskusji.

Ad. 8. Wolne głosy.

Radny Stefan Wełniak  zapytał, czy mieszkańcy Osieka nad Notecią dostaną zwrot za ostatnie nie 

wywiezienie śmieci w miesiącu grudniu? Następnie radny poruszył sprawę PSZOK, który przez

2,5 miesiąca,  od 2 grudnia 2020 r.  był  zamknięty.  Powinien zostać  otwarty  w dniu  1 stycznia

2021 r., natomiast został otwarty dopiero 15 lutego 2021 r. Czy mieszkańcy dostaną za to jakąś 

rekompensatę? Kończąc radny zapytał, co się stało, że w tym roku Gmina Wyrzysk nie obchodziła 

jubileuszu wyzwolenia Wyrzyska? Zostały przeznaczone pieniądze na pomnik Chrystusa Króla, 

gdzie jest ładnie odnowiona tablica, a rocznica wyzwolenia Wyrzyska nie została uhonorowana. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  w sprawie PSZOK-u, który został zamknięty dnia

2  grudnia  2020  r.,  był  i  nadal  jest  w  zarządzie  Związku Międzygminnego "Pilski  Region 

Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi",  to  Gmina  wystąpiła  do  Związku  o  rozliczenie  między 

Związkiem a Gminą Wyrzysk, także z tej części opłat, które Gmina Wyrzysk wniosła, a nie zostały 

rozliczone. Trwają rozmowy, jest wymieniana korespondencja w sprawie faktycznego rozliczenia 

wyjścia  Gminy  Wyrzysk  ze  Związku  Międzygminnego "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami 

Komunalnymi". Niestety na wysłane dotychczas przez Gminę Wyrzysk pisma, Związek nie udzielił 

odpowiedzi.  Jeśli  chodzi  o  to,  że  PSZOK  był  zamknięty  w  styczniu  i  został  otwarty  dopiero

15 lutego 2021 r., to wszelkie rozliczenia odpadów gabarytowych są uzależnione od tego, jakiej 

wysokości strumień w poszczególnych frakcjach zostaje odstawiony przez operatora. Faktura, która 

dotyczy  rozliczeń  za  miesiąc  styczeń  nie  uwzględnia  wywozu  odpadów  wielkogabarytowych

z PSZOK-u, ponieważ on w tym okresie nie funkcjonował. W związku z tym, płacąc za tonaż, 

płacimy  tylko  za  ten,  który  faktycznie  z  Gminy  Wyrzysk  został  odebrany.  Operator  wystawia 

fakturę tylko na podstawie tego, jaką ilość odpadów odbiera. Nie było usługi, nie ma rozliczenia. 

Gmina płaci  za  faktyczny tonaż  wywiezionych  odpadów.  Jeśli  chodzi  o  wszelkie  uroczystości,

to Pani Burmistrz przypomniała, że jest pandemia i nie są organizowane żadne uroczystości.

Pod  pomnikami  składane  są  jedynie  wiązanki  kwiatów,  ale  w  bardzo  ograniczonym  zakresie,

czyli  respektując wszystkie wytyczne sanitarne. Zajmuje się tym zawsze władza gminy i nie są 

zapraszani dodatkowi goście, bo nie wolno organizować zgromadzeń. Kontynuując, Pani Burmistrz 

powiedziała, że jeśli chodzi o rocznicę wyzwolenia Wyrzyska, czy jakąkolwiek inną np. rocznicę 

powstania wielkopolskiego, to najczęściej upamiętniane są rocznice okrągłe. Przy każdej rocznicy 

kwiaty są składane tylko przy okazji takich świąt jak 11 listopada święto niepodległości , czy święto 
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3  maja,  ponieważ  są  to  święta  narodowe.  Kończąc,  Pani  Burmistrz  raz  jeszcze  podkreśliła,

że władze gminy pamiętają o tych jubileuszach, natomiast jeśli nie jest to okrągła rocznica, to nie są 

organizowane gminne obchody, tym bardziej w czasach pandemii. 

Radny  Stefan  Wełniak  powiedział,  że  Pani  Burmistrz  tłumaczy  zaistniałą  sytuację  pandemią,

ale podczas składania kwiatów przy kościele pod pomnikiem Jana Pawła II również była pandemia, 

a nikt nie miał do tego zastrzeżeń. Następnie radny zadał pytanie, jakie korzyści ma gmina z tytułu, 

że  w  skład  Komisji  Rewizyjnej  wchodzi  4  członków,  skoro  kiedyś  był  skład  trzyosobowy.

To generuje dodatkowe koszty, a trzeba dbać o finanse gminy, bo jest ich coraz mniej.

Radny  Leszek  Matuszewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  zabierając  głos powiedział,

że do korzyści i strat nie będzie się odnosił, ponieważ jest to pojęcie względne i trudno powiedzieć 

co jest  korzyścią,  a  co stratą  w czteroosobowym składzie Komisji  Rewizyjnej.  Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej przypomniał, że skład Komisji Rewizyjnej był tworzony na początku kadencji

i w składzie znalazł się radny, będący członkiem klubu radnego Stefana Wełniaka. Przedstawiony 

został podczas obrad kolejny kandydat do Komisji Rewizyjnej i został on przyjęty, dlatego ten skład 

jest czteroosobowy. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że z Jego strony to wszystko, 

natomiast o koszty lepiej zapytać Panią Skarbnik. 

Przewodniczący  Rady  poprosił,  aby  nie  polemizować  ze  sobą,  ponieważ  to  jest  działalność 

niewymierna. Dodatkowo Przewodniczący zaznaczył, że Rada Miejska w Wyrzysku pełni funkcję 

kontrolną  przede  wszystkim  poprzez  Komisję  Rewizyjną.  W  związku  z  tym,  zdaniem 

Przewodniczącego, czteroosobowy skład jest składem optymalnym, który powinien poradzić sobie 

z działalnością kontrolną tak, aby Rada Miejska była zadowolona.

Radny  Stefan  Wełniak  odpowiadając  na  wypowiedź  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej, 

poinformował,  że  Jego  klub  nazywa  się  „Zadbajmy  o  Gminę”,  więc  sama  nazwa  tego  klubu 

wskazuje, że jego członkowie chcą dbać o gminę. Na sesji 30 grudnia 2019 r. zostały podwyższone 

stawki diet radnych i to generuje dodatkowe koszty w wysokości 45 tysięcy rocznie z pieniędzy 

podatnika.

Przewodniczący Rady powiedział, że ten temat był już poruszany wielokrotnie, w związku z czym 

poprosił o zakończenie dyskusji. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  zabierając głos, odpowiedziała na pytanie radnego 

Stefana  Wełniaka,  jakie  korzyści  ma  gmina  z  czteroosobowego  składu  Komisji  Rewizyjnej. 

Burmistrz  wykonuje  uchwały  Rady  Miejskiej,  a  to  zwiększenie  liczby  członków  Komisji 

Rewizyjnej jest kompetencją właśnie Rady Miejskiej. Korzyści, jakie to zwiększenie za sobą niesie 

to  obiektywne,  dobrze  przeprowadzone  kontrole,  bo  im  więcej  osób  analizuje  dokumenty

w instytucjach  kontrolnych,  tym ta  kontrola  jest  rzetelniejsza,  pełniejsza,  bardziej  obiektywna.
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To jest olbrzymia korzyść dla gminy, ponieważ protokoły z przeprowadzanych kontroli są także 

wnioskami do pracy, czy poprawy, jeżeli tego wymaga sytuacja w poszczególnych kontrolowanych 

przez Komisję Rewizyjną instytucjach. 

Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  13:05 Przewodniczący Rady 

zamknął XXXIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Klaudia Jagodzińska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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